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Danilo Florjančič (desno) za mizo z navezo iz Gotovelj. Na izletih Ljubiteljev četrtkov je bil že 55-krat,
čeprav je v pokoju šele zadnje leto. »Da, dopust sem jemal,« odvrne Danilo, ki se je pridružil
četrtkarjem na povabilo sosedov, a sta ga vesela družba in lepa slovenska narava tako močno
pritegnili, da ostaja zvesti udeleženec četrtkov. »Družba, simpatije, ki pridejo poleg, tega je veliko,«
se šali, »naša Slovenija ima čudovite naravne in arhitekturne znamenitosti, ha ha.«

Za stoti izlet ljubiteljev četrtkov so se planinci odpravili na
Kočevsko. Nekateri so ubrali krajšo in lažjo pot okoli Kočevskega
jezera, druga skupina pa se je odpravila do Željskih jam.

Jože in Frida Germ iz Braslovč hodita s četrtkarji šest let in prejela
sta že vse značke, ki jih podeljujejo, to je bronasto, srebrno in
zlato. Za sabo imata 67 izletov, predvsem pa jima je všeč druženje
in spoznavanje novih kotičkov Slovenije, ki jih sicer ne bi nikoli
obiskala. Jože malce teže hodi in se ne odpravi več na najdaljše
pohode, Frida pa z veseljem ubere daljšo pot.

krat sem zelo vesel, da nam pridejo
nasproti ali oskrbniki koč s svojimi
terenskimi vozili ali gasilci. Kadar
koli sem jih poklical za prevoz in
pomoč, mi je niso nikoli odkloni-
li,« poudari Franci, tudi član žal -
skega gasilskega društva, pred-
vsem pa izjemno trmast človek, ko
je treba izpeljati določene naloge
in ideje.
»Ah, tudi jaz nisem bil prepričan,
da bodo postali Ljubitelji četrtkov
tako obsežna skupina. Na začetku
nas ni bilo niti za en velik avtobus,
leta 2015 smo že napolnili dva in
tako je ostalo do danes. Četrtkarji
so postali res velika skupina in 14
dni pred vsakim izletom začne vla-
dati pravo obsedeno stanje. Tele-
fon mi prepeva, elektronska pisma
in SMS-sporočila začnejo prihaja-
ti, jaz pa se usedem za računalnik
in začnem vpisovati ljudi v eviden-
co. Ob taki množici je treba vse za-
pisovati, kje bo kdo vstopil na av-
tobus, ali v Celju, Žalcu, Grižah, in
koliko je udeležencev,« razlaga
Franci, kaže razpredelnice in sta-
tistiko, ki jo natančno vodi. In kak-
šne so te številke? 6484 udeležen -
cev na sto izletih, v prvem letu je
bilo četrtkarjev 344, lani 1184, ve-
lika večina je stalnih, prihajajo pa
iz prav vseh koncev Spodnje Savi-
njske doline.
»St arejše želimo spodbuditi, da na-
redijo nekaj zase, se sprehodijo in
spoznajo lepote Slovenije. Na pr-
vih izletih so imeli nekateri resne
težave s kondicijo in hojo, po rav-
nem je še šlo, v klanec ne več. A
smo jih prepričali, da morajo začeti

hoditi in danes jih velika večina z
lahkoto premaguje sredogorske
hribe. Kajti če sami ne bodo nare-
dili nekaj zase, tudi drugi ne bo-
do,« je jasen Franci Naraks.
Na četrtkovih izletih pa še zdaleč
ne gre le za hojo, četrtkarji si vedno
ogledajo še kakšno kulturno zna-
menitost in tudi v muzeje se odpra-
vijo. Tokrat so se v Pokrajinski mu-
zej v Kočevju. Imajo svoje kape in
majice, s katerimi izražajo pripad-
nost skupini, naredili so si dnevnik
Ljubiteljev četrtkov, v katerega
vpisujejo pohodne ture, ki jih opra-
vijo. Ko zberejo 20 udeležb, prej-
mejo bronasto značko, 35 izletov
je treba za srebrno in 50 za zlato
značko.
Tudi to ima Franci natančno zapi-
sano. »Doslej smo podelili 48 zla-
tih, 74 srebrnih in 107 bronastih
značk,« navede človek, ki je bil,
presenetljivo ali pač ne, edini do
zdaj na vseh stotih izletih.

Dobrovoljni ljudje
Kaj je torej tisto, kar dela četrtkarje
tako posebne? »Ljudje smo,« pou-
dari Franci, »vsi, ki sodelujemo pri
teh izletih. Pristni smo do udele-
žencev in jim povemo, kaj lahko
pričakujejo od izleta, zanje najde-
mo čas, se ustavimo in pogovarja-
mo. Res je za nas to velika obvez-
nost, a me vedno veseli in notranje
sem zadovoljen, ko vidim toliko
dobrovoljnih in nasmejanih ljudi
okoli sebe, ki komaj čakajo vsak
tretji četrtek v mesecu.«
V vseh teh mesecih, letih in izletih
so se namreč stkale med četrtkarji
posebne vezi. Če kdaj kakega

njihovega prijatelja ni na avtobusu,
že sprašujejo, kaj se mu je zgodilo
in kje je, da ga ni. Dobra in zabav-
na družba, odprti in prijazni ljudje
so tisti, ki so na koncu vedno naj-
pomembnejši razlog, da se ljudje
vračajo.
Tudi Rado Veligošek iz Zabukovi-
ce potrdi, da je tako. »Ta družba je
enkratna. Izletov se pravzaprav
udeležujem, ker me je nagovoril
moj soimenjak Rado Kot, ker sem
rad v njegovi družbi,« reče in poka-
že na prijatelja, ki mu sedi naspro-
ti. »Prva je začela hoditi njegova
žena, od takrat je osem let in zdaj
hodimo redno. Vsak tretji četrtek
gremo, če le nismo v bolnišnici,« se
pošali eden od veseljakov med Lju-
bitelji četrtkov, čigar prvi izlet je bil
na Raduho. »Uh, hude težave sem
imel. Bilo je vroče in naporno, pre-
malo kondicije sem imel. Zdaj pa
sem dobro, veliko hodimo okoli,
predvsem okoli jezera,« v smehu
reče Rado.
Ob njem sedi še en navdušen četr-
tkar, njegov sovaščan Boris Vulo-
vič - Borči, ki pravi, da se je skupi-
ni pridružil malce kasneje kot Ra-
do. »To je moj 34. izlet, upal sem si-
cer, da bo 35. in bom prejel srebrno
značko. Malce sem mlajši od prija-
telja in sem tudi začel hoditi malce
kasneje,« reče Boris.
»Štiri mesece si mlajši,« mu smeje
odvrne Rado, smeh pa postane na-
lezljiv. »No ja, vesel sem, da lahko
grem vsak tretji četrtek na izlet, te
datume imam že vnaprej rezervira-
ne za četrtkarje, saj smo dobra
družba in še našo lepo Slovenijo
spoznavamo. Marsikaj ne bi videli
in marsikam ne bi šli, če ne bi bilo
četrtkov,« tako Boris.
Četrtkarji so ljudje najrazličnejših
zgodb, poklicev, zanimanj. A ne
glede, kaj je kdo bil in kaj kdo je,
ko se zberejo in hodijo, so vsi samo
eno. Ali se izletu pridružite prvič,
kot se ga je župan občine Žalec
Janko Kos, ali že 87., kot se ga je
znani slovenski novinar in motor
festivala Slovenska polka in valček
Tone Vrabl. »To druženje, prijatelj-
stva in poznanstva so nekaj imenit-
nega. Ogromno mi pomenijo in
komaj čakam nanje. Ko sem pred
leti srečal svojega prijatelja Franci-
ja Naraksa in mi je povedal, da gre-
do s četrtkarji na izlet, sem si mislil,
tudi meni se lahko to zgodi. Danes
lahko rečem le, hvala bogu, da se
mi je to zgodilo,« tako Tone Vrabl.
Četrtki se bodo odvijali naprej. Tu-
di julija, ko se bodo Ljubitelji četr-
tkov že tradicionalno odpravili na
izlet s svojimi vnučki, pa avgusta,
septembra … Vsakega tretjega v
mesecu, kot so obljubili, vse do
dvestotega izleta. n
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